
Koordineringsmøde DDK 2024 Søndag d. 3.11.2024 Gothersgade 32, 7000 Fredericia 

Fremmødte: Frederikke Larsen, Peter Faber, Jesper Hammer, Janne Wærum, Lene Andersen, Hanne Lundahl og 
Søren Schramm. 

Dagsorden 

1. BHUA byder velkommen 
- Brugsansvarlig byder velkommen 

2. Valg af ordstyrer 
- Janne Wærum 

3. Valg af referent 
- Janne Wærum 

4. Runde af grupper og hundefører repræsentant: 
- Gribskov fortæller at det går godt og gruppen har ca. 20 medlemmer, hvor heraf er 15-16 doberman. 
- Storstrøm fortæller at der for tiden ikke møder så mange medlemmer op. At gruppen har ca. 20 

medlemmer, hvor heraf er ca. 12 dobermann. 
- Nordjylland er ikke stede pga. sygdom. 

5. Planlægning af mesterskaber og udstillinger i 2025 
- I 2025 afholdes DDC i samarbejde med Rottweilerklubben og dette har Rottweilerklubben sagt ja 

tak til. DDC vil fremadrettet går på skift mellem parterne og evt. andre specialklubber som ønsker at 
deltage. Sidstnævnte er endnu ikke afgjort. 
DM afholdes for Dobermann, hvor pt. Rottweilerklubben har medgivet at deltage. Idéen er at 
inviterer andre specialklubber til at deltage ved samme DM.  
Ved andres specialklubbers DM, kan ekvipager fra DDK deltage og bruge prøven som kvalifikation til 
VM. De forskellige arrangementer afholdes på skift mellem specialklubberne. 
Derudover ønsker bestyrelsen at samarbejde om at DDK-ekvipager kan opnå kvalifikation ved ØM og 
JM der afholdes i samarbejde med andre specialklubber. Prøver i grupperne kan stadig bruges til 
kvalifikation. Ovenstående idé giver 4 muligheder for kvalifikation i DDK-regi.  
Arrangementer sammenlægges med andre specialklubber. Bestyrelsen har haft kontakt til 
Rottweiler, Boxer, Schnauzer og Belgierklubben.  Bestyrelsen har pt. accept fra Rottweilerklubben og 
afventer svar fra Boxer og Belgierklubben. Da bestyrelsen arbejder på dette samarbejde, er der ikke 
fastlagt hverken datoer eller sat navn på hvem der afholder.  
 

Alle mindre specialklubber er presset pga. færre og færre deltagere og det er svært at gennemføre f.eks. DM. 
Nogen specialklubber har måttet aflyse pga. for få tilmeldinger. DDK DM 2024 er også eksempel på alt for få 
deltager. 

Prøver der afholdes i DDK Grupperne er åben for alle racer. Der skal ikke søges om dispensation til 
dette.  
 
JM genindføres for at give nok mulighed for få kvalifikation og det kan afholdes sammen med f.eks 
Rottweilerklubbens VM kval. 
I forhold til afholdelse af DM, afholdes dette arrangement i den landsdel, hvor afholdende gruppe 
befinder sig. Det er også muligt for en HF uden tilhørsforhold at afholde arrangementet. 
 
Bestyrelsen foreslog at der kunne blive lavet et brugshundeudvalg, således at brugshundefolkene 
selv kunne stå for at arrangere alt vedrørende brugshundearrangementerne. Det var der ikke 
stemning for. 
 
 



Udstillinger 2025 

 
- DDC 2025 afholdes af DDK hovedbestyrelse og bliver afholdt  i samarbejde med Rottweiler klubben, 

der allerede har sagt ja til dette. Årsagen til samarbejdet, er for at få flere deltagere og bedre 
økonomi.  
 

- 26/4 Dobbeltudstilling  
 
- 7/6 ZTP og udstilling afholdes af DDK  
 
- 8/6 Udstilling afholdes af DDK 
 
- 23/8 DDC + udstilling og afholdes af DDK 
 
- 24/8 Seminar v/Anton Spindler og udstilling. 
 
- 29/11 Juleudstilling og afholdes evt. af Gruppe Gribskov. Jesper forhører sig i gruppens bestyrelse. 
 

Bestyrelsen fortsætter med at samarbejde med andre racer i forhold til afholdelse af udstillinger 

 
6. Indkomne forslag 

- Bestyrelsen har ikke modtaget nogen forslag. 
 

7. Evt. 

Bestyrelsen arbejder på at få lavet en Brugsklubchampion på udstillingerne. 

Man skal have en IGP 1 2 eller 3 hund for at få et klubcert. 
For at blive brugsklubchampion skal hunden opnår følgende: 
IGP 1 skal opnå 5 cert med bedømmelsen EX som minium 
IGP 2 skal opnå 4 cert og IGP 3 skal opnå 3 cert. 
 
Tilstedeværende på mødet er imødekommende for forslaget. Bestyrelsen arbejder videre med et udkast 
til denne titel.  
 
Under drejebog for udstillinger, har Lene opført en liste over pokalfordelingen til en udstilling.  
 
Afholdelse af fremtidige koordineringsmøder vil der blive inviteret 1 repræsentant fra hver gruppe, samt 1 
repræsentant fra HF uden tilhørsforhold. Peter tilbyder sig som repræsentant for HF. Det vil sige at HF 
uden tilhørsforhold kan henvende sig til Peter vedr. næste års møde. Det er ikke muligt for andre at 
deltage. Årsagen til denne beslutning, er at der de sidste par år, har været færre og færre deltagere. 
Ligesom det vil lette samarbejdet, når der er få repræsentanter, der fremlægger diverse forslag og ønsker 
fra medlemmerne. 
 
Alle opfordres til at læse information om diverse møder, arrangementer og konkurrencer i bladet, i 
Facebook gruppen eller på hjemmesiden.  
 
Brugsansvarlig takker fremmødte for et godt og konstruktivt møde. 
 
På vegne af DDK bestyrelse Brugsansvarlig Søren Schramm 


